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ΠΑΘΗΤΙΚΟΣ ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ ΚΑΙ ΑΟΡΙΣΤΟΣ Α΄ 

1. Για να σχηματίσουμε τον παθητικό μέλλοντα χρησιμοποιούμε: 

 το θέμα (λυ)+το πρόσφυμα (θη)+την κατάληξη του μέσου μέλλοντα (σομαι) 

  

Οριστική Ευκτική Απαρέμφατο Μετοχή 

λυ-θή-σομαι 

λυ-θή-σῃ 

λυ-θή-σεται 

λυ-θη-σόμεθα 

λυ-θή-σεσθε 

λυ-θή-σονται 

λυ-θη-σοίμην 

λυ-θή-σοιο 

λυ-θη-σοιτο 

λυ-θη-σοίμεθα 

λυ-θή-σοισθε 

λυ-θή-σοιντο 

λυ-θή-σεσθαι λυ-θη-σόμενος 

λυ-θη-σομένη 

λυ-θη-σόμενον 

 

2. Για να σχηματίσουμε τον παθητικό αόριστο χρησιμοποιούμε: 

 την αύξηση (ε)+το θέμα (λυ)+το πρόσφυμα (θη)+τις καταλήξεις του παθητικού 

 αορίστου 

  

Οριστική Υποτακτική Ευκτική Προστακτική Απαρέμφατο Μετοχή 

ἐ-λύ-θην 

ἐ-λύ-θης 

ἐ-λύ-θη 

ἐ-λύ-θημεν 

ἐ-λύ-θητε 

ἐ-λύ-θησαν 

λυ-θῷ 

λυ-θῇς 

λυ-θῇ 

λυ-θῶμεν 

λυ-θῆτε 

λυ-θῶσι 

λυ-θείην 

λυ-θείης 

λυ-θείη 

λυ-θεῖμεν 

λυ-θεῖτε 

λυ-θεῖεν 

λύ-θη-τι 

λυ-θή-τω 

λύ-θη-τε 

λυ-θέ-ντων\ 

λυθήτωσαν  

  

  

λυ-θῆ-ναι 

λυ-θείς 

λυ-θεῖσα 

λυ-θέν 

  

Α. Φωνηεντόληκτα 

Βουλεύομαι-βουλευθήσομαι-ἐβουλεύθην                        

Παιδεύομαι-παιδευθήσομαι-ἐπαιδεύθην                           

Θεραπεύομαι-θεραπευθήσομαι-ἐθεραπεύθην                  

 Ἱδρύομαι –Ἱδρυθήσομαι-Ἱδρύθην                                    

Β. Αφωνόληκτα: 

 

Λείπομαι-λειφθήσομαι-ἐλείφθην                                       

Πέμπομαι-πεμφθήσομαι-ἐπέμφθην  

Καλύπτομαι-καλυφθήσομαι-ἐκαλύφθην                           

 

Πράττομαι-πραχθήσομαι-ἐπράχθην                                  

ἄγομαι-ἀχθήσομαι-ἤχθην 
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 φυλάττομαι-φυλαχθήσομαι-ἐφυλάχθην 

ταράττομαι-ταραχθήσομαι-ἐταράχθην 

κηρύττομαι-κηρυχθήσομαι-ἐκηρύχθην  

διώκομαι-διωχθήσομαι-ἐδιώχθην  

 

νομίζομαι-νομισθήσομαι-ἐνομίσθην  

πείθομαι-πεισθήσομαι-ἐπείσθην 

ψεύδομαι-ψευσθήσομαι-ἐψεύσθην                                   

 *Λαμβάνομαι-ληφθήσομαι-ἐλήφθην                                                                    

 

ΑΣΚΗΣΕΙΣ 

1. Να σχηματίσεις τους αντίστοιχους τύπους του παθ. μέλλοντα και αορίστου στον πίνακα: 

ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ ΠΑΘ. ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ ΠΑΘ. ΑΟΡΙΣΤΟΣ 

λύομαι   

κολάζονται   

σώζονται   

κολάζεται   

κρίνεσθαι   

κωλύομαι   

φονεύεται   

2. Να προσθέσεις τους τύπους των εγκλίσεων που λείπουν στον πίνακα: 

ΟΡΙΣΤΙΚΗ ΥΠΟΤΑΚΤΙΚΗ ΕΥΚΤΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΚΤΙΚΗ 

ἐγώ ἐλύθην    

σύ ἐλύθης    

οὗτος ληφθήσεται    

ἡμεῖς ἐδιδάχθημεν    

ὑμεῖς ἐπαιδεύθητε    

οὗτοι ἐπράχθησαν    

Να γράψεις και τα απαρέμφατα των παραπάνω ρημάτων στον παθητικό μέλλοντα και αόριστο 

…………………………………………………………………………………………………………

…………………………………………………………………………………………………………

………………………………………………………………………………………………………… 

3. Να βρεις το ρήμα και να γράψεις τον αντίστοιχο τύπο παθ. μέλλοντα ή αορίστου: 

π.χ. ἐκολάσθησαν: ρ. κολάζομαι – κολασθήσονται 

α) σωθήσεται 
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β) ἐβουλήθησαν 

γ) λυθῆναι 

δ) σωθείην 

ε) ἐπείσθημεν 

στ) τοξευθῆναι 

 

4. Να συμπληρώσεις το σωστό τύπο των παθητικών ρημάτων που βρίσκονται στην παρένθεση 

α) Οἱ Κερκυραῖοι ὑπό τῶν Κορινθίων …………..……….…. (διώκομαι, οριστ. αορ) 

β) Πιττακός …………..…….…(ἀδικοῦμαι, μτχ. αορ) ὑπό τινος κολάσαι ἀφῆκεν. 

γ) Οἱ νέοι ἐν τοῖς διδασκαλείοις ………………….…….. (παιδεύομαι, οριστ. μελλ.) 

δ) Τῶ Ξενοφῶντι ………………………. (άγγέλλομαι, οριστ. αορ) ὅτι οἱ πολέμιοι φεύγοιεν. 

ε) Λέγεται τούτους μόνους ………….……… (σώζομαι, απαρ. αορ) 

στ) Ἤλπιζον ………………..………. (λαμβάνομαι, απαρ. μελλ) την πόλιν πολιορκίᾳ. 

ζ) Ὁ παῖς ὑπό τοῦ διδασκάλου μουσικήν ……………………………. (διδάσκομαι, οριστ. μελλ). 

5. Να διατυπώσεις τις επόμενες προτάσεις αλλάζοντας τον παθητικό μέλλοντα σε αόριστο ή το 

αντίστροφο: 

α) Ἡ πόλις ἡμῶν οὐ σωθήσεται 

β) Νομίζομεν τινας ἐπί τῶ εὐωνύμῳ τοξευθῆναι. 

γ) Ὑμεῖς ὑπό τῶν στρατιωτῶν ἐσώθητε. 

δ) Οὐ πεισθήσονται τοῖς λόγοις. 

ε) Κολασθήσονται οἱ ἀδικοῦντες. 

στ) Ὑπό τῶν διδασκάλων ἐπαιδεύθημεν. 

ΠΑΘΗΤΙΚΟΣ ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ ΚΑΙ ΑΟΡΙΣΤΟΣ Β΄ 

Ο παθητ. μέλλοντας και αόριστος μερικών ρημάτων σχηματίζεται χωρίς το σύμφωνο θ : 

φανήσομαι αντί φανθήσομαι, ἐφάνην αντί ἐφάνθην 

Το Β΄ενικό της προστακτικής έχει κατάληξη –θι αντί –τι. Πχ: Φάνηθι 

1. Να συμπληρώσεις τους τύπους στον πίνακα με βάση την α΄ στήλη: 

ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ ΠΑΘ. ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ Β΄ ΠΑΘ. ΑΟΡΙΣΤΟΣ Β΄ 

γράφονται   

φαίνεται   

τρεφόμενοι   

διαφθείρεσθαι   

φαίνεσθαι   

τρέπομαι   

στρέφεται   
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2. Να διατυπώσεις τις παρακάτω προτάσεις αλλάζοντας το ρηματικό τύπο που υπογραμμίζεται 

σε α) ενεστώτα  β) παθ. μέλλοντα ή αόριστο ανάλογα: 

α) Ἡμεῖς ἐν καλῆ πολιτείᾳ ἐτράφημεν 

β) Ὁ καρπός τῆς σοφίας οὐ διαφθαρήσεται 

γ) Ἐφάνη οὐδέν ἔχων 

δ) Ἐν τῆ μάχῃ τοῦ φόβου ἀπηλλάγησαν 

ε) Οὐδέν ὑπ’ αὐτοῦ ἐγράφη 

στ) Οὐκ ἀπετράπησαν ἐκ τῶν κινδύνων 

ζ) Ταῦτα ὁρῶντες πάντες ἐξεπλάγησαν 

η) Οὗτοι ὑπό τῶν πολεμίων διεφθάρησαν 

 


